
Protokół nr 23/XXIII/08
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie
odbytej w dniu 8 października 2008r.

w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -10.05
Godzina zakończenia -12.20

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  21 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 
1)

Pan Tomasz  Kiliński  – Burmistrz Miasta – zaproponował wprowadzenie projektu uchwały do porządku 
obrad w pkt. 5 g) zmieniająca uchwałę Nr 166/XX/08 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
celu częściowego sfinansowania zadania „Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej 
w Nowej Rudzie”.

Rada Miejska jednogłośnie 21 głosami „za”
przyjęła proponowane zmiany do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji  uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia  23 
sierpnia do dnia 29 września 2008r. 
4. Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2008. 
− odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
− dyskusja
− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2008r.
5. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.
b) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla 

drogi wojewódzkiej nr 381 w Nowej Rudzie. 
c) w  sprawie  konieczności  dokonania  zmian  w  projekcie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie 
d) w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
e) w sprawie ustalenia wysokości  ekwiwalentu dla  członków ochotniczej  straży pożarnej  w Nowej 

Rudzie. 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 
g) zmieniająca  uchwałę  Nr  166/XX/08  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu 

częściowego  sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności 
publicznej w Nowej Rudzie”.

6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Interpelacje radnych.

Strona 1/12



8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
 10. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.
           
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał  czy radni mają uwagi do protokołu z XXII sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 23 sierpnia do dnia 29 września 2008r. (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radna Regina Wałęsa – rozdz. V pkt.1 otrzymanie wyróżnienia w kategorii „Najbardziej gospodarna gmina 
miejska lub gmina miejsko-wiejska” w XII  edycji  Dolnośląskiego Klucza Sukcesu – prosi  o rozwinięcie 
tematu.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  Gmina  Miejska  Nowa  Ruda  była  jedną  z  czterech  gmin 
nominowanych do otrzymania nagrody Dolnośląskiego Klucza Sukcesu za rok 2007. Klucz otrzymała gmina 
Jedlina Zdrój.

Radny Henryk  Zimoch  – rozdz.  IV pkt.  14  „Bieżące utrzymanie  sieci  kanalizacji  deszczowej  na ternie  
miasta Nowa Ruda” w trybie bezprzetargowym (zapytanie ofertowe) został wybrany wykonawca usługi tj.  
ZWIK  Sp.  z  o.o.  [...] -  ul.  Świdnicka  będąca  drogą  wojewódzką  też  podlega  bieżącemu  utrzymaniu 
kanalizacji deszczowej? Czy kanalizacja dotyczy tylko dróg miasta?

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  i  Inwestycji  –  postępowanie  bezprzetargowe 
odbyło  się w zakresie  tylko  i  wyłącznie  mienia  stanowiącego własność Gminy Miejskiej  Nowa Ruda a 
kanalizacja deszczowa w obrębie pasa drogowego drogi wojewódzkiej należy do dolnośląskiego samorządu 
województwa. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał Sprawozdanie pod głosowanie.

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
dnia 23 sierpnia do dnia 29 września 2008r.

Ad.4. Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2008. 
− odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. (opinia - zał. nr 3 do 
protokołu)

− dyskusja

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
informacji  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2008r.  Pytania  które  pojawiły się  na  Komisji  w  trakcie 
analizowania  dokumentu  dotyczyły  w  szczególności  wykonania  planu  dochodów,  wydatków  oraz 
należności. Burmistrz udzielał odpowiedzi na bieżąco, z opinii Komisji wynika że wyjaśnienia te zostały 
pozytywnie przyjęte.

− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2008r.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2008.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 178/XXIII/08

w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2008.

Ad.5. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - radni otrzymali nowy projekt uchwały w dniu dzisiejszym, zmiany te 
dotyczą :
− zwiększenia  planu  dotacji  celowej  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  realizacji  programu 

wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. Kwota 102.400,-
− w  wyniku  przeprowadzenia  postępowania  przetargowego  na  zadanie  pod  nazwą  Budowa  systemu 

kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic : Czarna, Kopalnia, Tuczyn środki zabezpieczone w budżecie na 
realizację inwestycji  są o ok.40.560,- większe niż potrzeba. Nadwyżkę proponuje się przeznaczyć na 
zadanie  Rewitalizacja miasta – przebudowa płyty  Rynku wraz z  wymianą infrastruktury  technicznej. 
Przesunięte  środki  finansowe  pozwolą  na  pokrycie  kosztów  robót  dodatkowych  powstałych  przy 
wykonywaniu  dokumentacji  projektowej  oraz  kosztów  wykonania  koncepcji  iluminacji  rynku  oraz 
wybranych obiektów budowlanych

− w wyniku  przeprowadzenia postępowania przetargowego na zadanie pod nazwą  Budowa kanalizacji  
deszczowej w ulicy Fredry środki zabezpieczone w budżecie miasta na rok bieżący są o ok. 158.700,- 
większe niż potrzeba. W związku z powyższym proponuje się przesunięcie powstałych oszczędności na 
przeprowadzenie remontów dróg miejskich (odcinek drogi na Górę Wszystkich Świętych oraz remontu 
odcinka drogi leśnej w lesie komunalnym)

− ze względu na brak konieczności realizacji w roku bieżącym zadania sporządzenie miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ul.  Słupieckiej  oraz  rejonu  NPP środki  zapisane  w 
budżecie miasta w wysokości 66.086,- proponuje sie przeznaczyć na następujące zadania:
a)  zwiększenie  planu  wydatków  dla  sporządzenia  zmian  w  projekcie  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego dla  Góry Świętej  Anny oraz  powtórzenia  w niezbędnym zakresie 
uzgodnień i opinii – 12.500,-
b) zabezpieczenie środków na zmianę projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla  III  etapu  obwodnicy.  Zmiana  może  zostać  spowodowana  powrotem do  koncepcji  pierwotnego 
przebiegu tego etapu obwodnicy – 30tys
c) prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie  - prace dodatkowe 
budynek ul. Strzelecka 2A (schody) oraz kolorystyka obiektów przy ul. Kłodzkiej 16.

− w związku z upływem  terminu dla zadania  Rewitalizacja miasta – remont ratusza uwidocznionego w 
wykazie  wydatków  niewygasających,  wprowadza  się  do  budżetu  miasta  kwotę  12.658,-  z 
przeznaczeniem na  zapłatę  za  wykonanie  aktualizacji  dokumentacji  oraz  pozostałe  niezbędne  prace 
związane z zadaniem

− ze względu na konieczność doprowadzenia do zgodności pomiędzy wnioskiem na realizację projektu Od 
bierności do aktywności z planem wydatków w budżecie miasta  dokonuje się zmiany w zakresie planu 
wydatków realizowanego przez MOPS w Nowej Rudzie. Suma 5,-

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Janusz  Staniocha  –  w  projekcie  uchwały  jest  zapis  „z  powodu  konieczności  wykonania  robót  
dodatkowych dla zadania „Modernizacja drogi ul. Górnicza” w budżecie powstał niedobór dla realizacji  
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finansowej całości zadania w wysokości 7.500”  - prosi o przybliżenie tematu.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji  – w trakcie robót wykonywanych 
przy  modernizacji  ul.  Górniczej  wystąpiły  roboty  dodatkowe,  które  musiały  być  wykonane  w  celu 
dokończenia całego zadania. Na pokrycie robót dodatkowych nie było środków, wykonawca wykonał roboty 
na  podstawie  protokołu  konieczności.  Aby wykonawca  uzyskał  wynagrodzenie  musimy  z  nim zawrzeć 
umowę dodatkową na które są potrzebne środki w budżecie.   

Radny Janusz Staniocha – które z robót były dodatkowe?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – dla wykonania robót podstawowych 
niezbędne było wykonanie robót dodatkowych tj. rozebranie podbudowy betonowej która była pod asfaltem. 
Nie  dało  się  tego  przewidzieć  przed  rozpoczęciem prac.  Robotą  dodatkową była  rozbiórka  podbudowy 
betonowej i wykonanie podbudowy kamiennej.

Radna Regina Wałęsa – „w wyniku przeprowadzenia postępowania przetargowego na zadanie pod nazwą 
Budowa kanalizacji deszczowej w ulicy Fredry środki zabezpieczone w budżecie miasta na rok bieżący są o 
ok.  158.700,-  większe  niż  potrzeba.  W  związku  z  powyższym  proponuje  się  przesunięcie  powstałych 
oszczędności na przeprowadzenie remontów dróg miejskich (odcinek drogi na Górę Wszystkich Świętych  
oraz remontu odcinka drogi leśnej w lesie komunalnym) ” - kiedy te prace zostaną rozpoczęte?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz.  Infrastruktury i Inwestycji  – podstawą do zlecenia robót jest 
posiadanie  środków  finansowych  w  budżecie  miasta,  więc  po  przyjęciu  przez  Radę  Miejską  zmian  w 
budżecie  nastąpi  zlecenie  wykonawcy  robót  i  określenie  terminu  wykonania  prac.  Chcemy,  by  prace 
zakończyły się w październiku. 

Radny Janusz Staniocha – nawiązując do tej wypowiedzi prosi o przedstawienie informacji który odcinek 
będzie robiony i która droga w lesie komunalnym miałaby być wykonana?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – odcinek drogi dojazdowej na Górę 
Wszystkich Świętych  rozpoczyna  się od granicy z działką stanowiącą lasy państwowe gdzie kończy się 
nawierzchnia z mieszanki mineralno-asfaltowej, podjazd pod łuk i kawałek za łukiem. Odnośnie drogi leśnej 
– jest to droga na Górze Świętej Anny. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr 179/XXIII/08

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

b)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej 
dla drogi wojewódzkiej nr 381 w Nowej Rudzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego drogi  alternatywnej  dla  drogi 
wojewódzkiej nr 381 w Nowej Rudzie. 

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  i  Inwestycji  -   obsunięcie  się  jezdni  drogi 
wojewódzkiej w kwietniu 2006 r. i wynikłe w związku z tym utrudnienia wskazały na brak dodatkowego 
połączenia pomiędzy słabo ze  sobą powiązanymi  komunikacyjnie  obszarami  zwartej  zabudowy centrum 
miasta  i  Słupca.  Zapewnienie  alternatywnego  połączenia  centrum  Nowej  Rudy  ze  Słupcem  jest 
strategicznym  kierunkiem  rozwoju  lokalnego  układu  drogowego  i  zostało  przewidziane  w  Studium 
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uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda,  przyjętego 
Uchwałą  Nr  25/IV/07  z  dnia  24  stycznia  2007r.  Realizacja  przedmiotowej  drogi  poprawi  znacznie 
dostępność obiektów sakralnych oraz planowanych zespołów sportowych położonych na Górze Wszystkich 
Świętych oraz Górze Świętej Anny.  Projekt planu, będący przedmiotem uchwalenia, stanowi kontynuację 
podjętej  w  marcu  2006r.  Uchwały  Nr  361/XLIII/06  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Wszystkich Świętych w Nowej Rudzie oraz w 
grudniu  2007r.  Uchwały  Nr  118/XIV/07  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla rejonu ulicy Słupieckiej  w Nowej Rudzie,  a  także sporządzonego projektu planu dla 
obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie. Kawałek planu jest przerwany z tego względu iż jest 
to teren Gminy Nowa Ruda.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Bogusław Frącek –  jak  na dzień  dzisiejszy wygląda  współpraca  z  Gminą  Nowa Ruda  odnośnie 
terenu,  który  połączy  planowaną  drogę  alternatywną  miasta?  Czy  gmina  włączy  się  w  plan 
zagospodarowania miasta?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – na etapie tworzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego istnieje obowiązek uzgadniania zapisów projektu planu z gminami 
ościennymi. Takie uzgodnienia uzyskaliśmy od gminy Nowa Ruda jako pozytywne dla takiego przebiegu 
drogi alternatywnej. W planach Gminy Nowa Ruda jest sporządzenie miejscowego  planu zagospodarowania 
przestrzennego dla miejscowości Bieganów tj. tego odcinka, z wykorzystaniem walorów tej miejscowości 
dla wykorzystania celów mieszkaniowych, rekreacyjnych będzie to stanowiło kontynuację tego co miasto 
chce stworzyć  na Górze  Świętej  Anny.  Także  jest  wola  ze  strony Gminy Nowa Ruda  by nie  stwarzać 
problemów przy realizacji zapisów miejscowego planu dla drogi alternatywnej.

Radna Irena Caryk – czy ta droga nie zakłóci spokoju i ciszy tych terenów?

Pan Tomasz Kiliński – moim zdaniem nie. Stworzy to pewne możliwości poruszania się po tych obszarach, 
bo dziś jest to często utrudnione. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  drogi  alternatywnej  dla  drogi 
wojewódzkiej nr 381 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 180/XXIII/08

w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  drogi  alternatywnej  dla 
drogi wojewódzkiej nr 381 w Nowej Rudzie

przerwa 15 minutowa
po przerwie 

c)  w  sprawie  konieczności  dokonania  zmian  w  projekcie  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w  w 
sprawie konieczności dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla  obszaru  w  rejonie  Góry  Świętej  Anny  w  Nowej  Rudzie.  Poinformował,  że  projekt  ten  powstał  z 
inicjatywy Rady Miejskiej zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Odbyły  się  liczne  debaty i  spotkania  z  osobą,  która  miała  dobre  chęci  zainwestowania  w rejonie  Góry 
Świętej Anny, prosiła o zamianę gruntów, sprawa się toczyła dość długo. Poprzedni plan zagospodarowania 
przestrzennego przygotowany był praktycznie pod tą zamianę ale z tego nic nie wyszło. Nowy projekt w 
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pewnym sensie spowoduje, że ponownie trzeba będzie przystąpić do zagospodarowania przestrzennego Góry 
Świętej Anny dlatego też jest to zapisane w projekcie uchwały Rady

Radny Piotr Wróbel -  Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie konieczności dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 181/XXIII/08

w  sprawie  konieczności  dokonania  zmian  w  projekcie  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Świętej Anny w Nowej Rudzie.

d) w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał  radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie zasad wynajmowania lokali  mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda. 

Pani Joanna Kołodziej – Naczelnik Wydz. Mienia Komunalnego – w projekcie uchwały pojawia się definicja 
tytułu prawnego w § 3 pkt. 5, termin ten pojawia się w uchwale jako jeden z warunków który kwalifikuje 
osobę do tego by znalazła się na liście do przydziału mieszkania z zasobu komunalnego. Kolejną zmianą jest 
doprecyzowanie zapisu dotyczącego przydziału  lokali do remontu pojawiło się kryterium dochodowe jakie 
należy spełniać by otrzymać lokal do remontu, jaka osoba może ubiegać się o przydział takiego lokalu, na 
jaki okres zostaje umowa zawierana i w jakim terminie ten remont należy zakończyć. Trzecią nowością w 
projekcie  uchwały  jest  kwestia  dotycząca  pomieszczeń  tymczasowych –  gmina  zobowiązana  jest  do 
zapewnienia pomieszczeń tymczasowych osobom które nie kwalifikują się do otrzymania lokalu socjalnego. 
Została  również  określona  długość  zawierania  umowy  oraz  kwestia  opłat  związanych  z  takimi 
pomieszczaniami.

Radny  Henryk  Zimoch  –  Społeczna  Komisja  Mieszkaniowa  na  wspólnym  posiedzeniu  z  Komisją 
Gospodarczą zajmowała się powyższym projektem uchwały proponując następujące zmiany:
− w § 3  pkt. 8 ppkt. c) wykreślenie zapisu „od 150%”
− w § 12 pkt. 1 połączyć z pkt. 3 jednocześnie wykreślając zapisy kwot które zostały zawarte w pkt. 1. 

Nowe brzmienie punktu 1  Do remontu we własnym zakresie przed oddaniem w najem przeznacza się  
lokale  zniszczone,  w  których  zakres  niezbędnych  robót  wraz  z  uproszczonym  kosztorysem  określa  
zarządca budynku przed wytypowaniem lokalu do przydziału jako lokalu do remontu. 

− w § 23 pkt.  1  po słowach  najemcę osobom trzecim  dodanie  zapisu  po uzyskaniu  opinii  Społecznej  
Komisji Mieszkaniowej

− w § 3 pkt. 6 po słowach świadczeń w naturze z pomocy społecznej dodanie „a także zasiłków i dodatków 
pielęgnacyjnych”.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  czy  Rada  ma  każda  poprawkę  przegłosować  oddzielnie  czy  może 
przegłosować całość?

Obrady sesji opuścił radny Zbigniew Radgowski.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – Rada może przegłosować nad wszystkimi poprawkami łącznie. 
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Radny Bogusław Frącek – poprawek jest kilka, nie każdy radny może się zgodzić z treścią.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję zmiany zapisu w § 3 pkt. 6 po słowach 
świadczeń w naturze z pomocy społecznej dodanie „a także zasiłków i dodatków pielęgnacyjnych”.

Rada Miejska 20 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję zmiany zapisu  w § 3  pkt. 8 ppkt. c) 
wykreślenie zapisu „od 150%” 

Rada Miejska 20 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę.

Powrócił radny Zbigniew Radgowski.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję zmiany zapisu w § 12 pkt. 1 połączyć z 
pkt. 3 jednocześnie wykreślając zapisy kwot które zostały zawarte w pkt. 1. Nowe brzmienie punktu 1 Do 
remontu we własnym zakresie przed oddaniem w najem przeznacza się lokale zniszczone, w których zakres  
niezbędnych robót wraz z uproszczonym kosztorysem określa zarządca budynku przed wytypowaniem lokalu  
do przydziału jako lokalu do remontu. 

Rada Miejska 21 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie propozycję zmiany zapisu w § 23 pkt. 1 po słowach 
najemcę osobom trzecim dodanie zapisu po uzyskaniu opinii Społecznej Komisji Mieszkaniowej.

Rada Miejska 21 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę.

Radny Bogusław Frącek - w § 12 pkt. 9 jest zapis umowa na wykonanie remontu zawierana jest na okres 6  
miesięcy bez możliwości przedłużenia [...] - czy bez względu na to czy remont został wykonany czy też nie? 
Nawet jeśli nie spełnia to warunków niezbędnych?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – osoba taka oddaje lokal który zajmuje dotychczas i płaci czynsz 
za nowy lokal w którym miała wykonać remont bez względu na to czy został on zakończony.

Radny Bogusław Frącek – nie ma możliwości przedłużenia tego terminu np. z powodu choroby?

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny – termin podany w projekcie uchwały jest wstępny, może zostać 
przedłużony.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – przeznaczane do remontu lokale nie wymagają 
gruntownych, kompleksowych prac. Okres 6 miesięcy jest długim czasem nawet jeżeli ktoś się rozchoruje a 
z drugiej strony najemca zawsze może zrezygnować i pozostać w lokalu który zajmował wcześniej. 

Radny Andrzej Cyman – proponuje wykreślenie zapisu bez możliwości przedłużenia stwarzając tym samym 
możliwość przedłużenia okresu 6 miesięcy na dokończenie przeprowadzenia remontu. Zmiana dotyczy § 12 
pkt. 8 a nie 9, gdyż Rada przegłosowała poprawkę wykreślając z § 12 jeden punkt.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  propozycję  wykreślenia  zapisu  bez  możliwości  
przedłużenia w § 12 pkt. 8.
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Rada Miejska 21 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zasad wynajmowania lokali  mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda wraz z przyjętymi poprawkami.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 182/XXIII/08

w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy  
Miejskiej Nowa Ruda.

e)  w sprawie ustalenia  wysokości  ekwiwalentu dla członków ochotniczej  straży  pożarnej  w Nowej 
Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał  radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczej straży pożarnej w Nowej Rudzie.

Obrady sesji opuścił radny Andrzej Cyman.

Pan Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  na  podstawie  ustawy z  dnia  24  sierpnia  1991r.  o  ochronie 
przeciwpożarowej  członek  ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył  w działaniu ratowniczym lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną otrzymuje  ekwiwalent pieniężny. 
Wysokość ekwiwalentu nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego, za każdą godzinę udziału. Ekwiwalent wypłacany jest z budżetu gminy. 
Zmiana  ustawy o ochronie  przeciwpożarowej  z  dnia  25 lipca 2008 r.  wprowadziła  obowiązek ustalenia 
wysokości ekwiwalentu w drodze uchwały rady gminy, jako organu do tego właściwego, co wynika z art. 28 
ust.1 przywołanej ustawy. W planie budżetowym zostały zaplanowane środki tak aby ekwiwalenty mogły 
być wypłacane strażakom.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczej straży pożarnej w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 183/XXIII/08

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczej straży pożarnej w Nowej Rudzie.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości  opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – zmiana polega na zwiększeniu liczby 
godzin na korzystanie z boiska sportowego zarządzanego przez CTS. Z prośbą o zwiększenie godzin zwrócił 
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się Klub Sportowy PIAST. 

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  Komisja  Gospodarcza  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  jednocześnie 
wierząc że w ślad za zwiększeniem liczby godzin nie wpłynie  pismo o zwiększenie kwot związanych z 
utrzymaniem  obiektów  przez  spółkę.  Liczymy  że  wzrost  godzin  nie  spowoduje  drastycznego  wzrostu 
kosztów funkcjonowania.

Radny Tomasz Kuczaj – obawia się bardziej o osoby, które prowadzą te zajęcia dlatego że Klub Sportowy 
złożył zapotrzebowanie o zwiększenie 100godzin na korzystanie z boiska ale nic nie napisał o tym, że w ślad 
za tym powinno być zwiększenie 100godzin dla instruktorów. W tej sytuacji rozumiem, że instruktorzy będą 
pracowali za darmo. Nie zrozumiałby Prezesa gdyby wystąpił o zwiększenie środków dla spółki.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 184/XXIII/08

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

g)  zmieniająca  uchwałę  Nr  166/XX/08  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu 
częściowego  sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności 
publicznej w Nowej Rudzie”.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego  uchwałę  Nr  166/XX/08  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  w  celu 
częściowego sfinansowania zadania „Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w 
Nowej Rudzie”.

Na obrady sesji powrócił radny Andrzej Cyman.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – w poprzedniej uchwale nie został wpisany termin spłaty zaciągniętego 
zobowiązania kredytowego,  podjęcie w dniu dzisiejszym zmiany jest  konieczne w celu uzyskania  opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu dotyczącej możliwości spłaty kredytu wraz z odsetkami.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr 166/XX/08 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego 
sfinansowania zadania „Prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej w Nowej Rudzie”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 184/XXIII/08

zmieniającą uchwałę Nr 166/XX/08 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w celu częściowego  
sfinansowania  zadania  „Prace  termomodernizacyjne  w  budynkach  użyteczności  publicznej  w  Nowej  
Rudzie
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Ad.6.Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Zbigniew Radgowski – nie do końca jest zadowolony z otrzymanych odpowiedzi na interpelacje. 
Niektóre sprawy Burmistrz obiecywał że zostały zrealizowane a tak nie jest np. chodniki przy ul. Kłodzkiej i 
porozumienie z DSDiK. Czy zostało skierowane pismo, które otrzymałem do wiadomości, do DSDiK 24 
września i czy jest już odpowiedź?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – niestety by zawrzeć porozumienie jest konieczna wola dwóch 
stron oraz możliwości finansowe. 

Radny Zbigniew Radgowski – mówił Pan że porozumienie odnośnie ul. Kłodzkiej zostało już zawarte.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  nie.  Porozumienie  dotyczące  chodników  było  zawarte  ale 
niedotyczące tego chodnika – to miało być przedmiotem kolejnego porozumienia. 

Radny Zbigniew Radgowski  –  przy realizacji  ul.  Piastów było  powiedziane że  są  środki  i  część  zadań 
wykona Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w ramach tego porozumienia zostały wykonane chodniki przy ul. 
Fredry. Odnośnie pisma do DSDiK - odpowiedzi nie otrzymaliśmy.

Radna Regina Wałęsa – otrzymała odpowiedź na interpelację, jest usatysfakcjonowana. 

Radny Janusz Staniocha – na poprzedniej sesji z lekkim zaniepokojeniem mówiłem o braku odpowiedzi ze 
strony  ZWIK  a  dziś  z  oburzeniem  stwierdzam  że  nie  ma  odpowiedzi  ze  strony  ZWIK  dot.  ul. 
Kwiatkowskiego.

Radna Jolanta Kasprzyk – dziękuje za otrzymaną odpowiedź na interpelację.

Ad.7. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelację na piśmie.

Radny Zbigniew Radgowski – złożył interpelacje na piśmie. Nie jest realizowany termin odbioru prac dot. 
obwodnicy  z  uwagi  na  linie  wysokiego  napięcia.  Prosi  o  monitowanie  by  sprawa  została  zakończona. 
Korzysta  z  sali  gimnastycznej  przy  ul.  Szkolnej  i  jest  zbulwersowany  wykonawstwem  prac  tam 
poczynionych. Niepotrzebnie wymieniono taką ilość okien, gdyż zapewne nie wszystkie będą otwierane.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  radny  poruszył  bardzo  istotny  temat  związany  z  budową 
obwodnicy miasta ale zapewnia, że ze strony Urzędu cały czas trwa monitowanie prac. Problemem który 
powoduje  nieoddanie  obwodnicy do użytku  jest  niepodniesiona linia  energetyczna  co wielokrotnie  było 
monitowane i przedstawiane jako problem do rozwiązania. Niestety DSDiK nie zrealizowała tego do dnia 
dzisiejszego. Obecnie trwają rozmowy pomiędzy DSDiK a EnergiąPro w tym temacie. Odnośnie remontu 
drogi  381 ul.  Kopernika i  ul.  Piłsudskiego – wczoraj  rozstrzygnięto postępowanie przetargowe, zostanie 
podpisana umowa z  wykonawcą  (firma  z  Ząbkowic) która,  niezależnie  od tego czy obwodnica zostanie 
oddana do użytku, wejdzie na plac budowy i rozpocznie remont zgodnie z opracowanym na tę okoliczność 
projektem organizacji ruchu. 

Radna Halina Gajcy – odpowiadając radnemu Radgowskiemu chciała powiedzieć, że Komisja Rewizyjna 
była na kontroli w Szkoły Podstawowej Nr 7 i zapytała panią dyrektor o okna. Padło stwierdzenie, że te okna 
dlatego tak są zrobione bo będą otwierane, wszystkie. 

Radny Henryk Zimoch - złożył interpelacje na piśmie. 

Radna Irena Caryk -  złożyła interpelacje na piśmie.
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Radny Janusz Staniocha -  złożył interpelacje na piśmie.

Radny Andrzej Cyman -  złożył interpelacje na piśmie.

Ad.8. Zapytania radnych. 

Radny Andrzej Cyman – prosi by interpelacje radnych wraz z odpowiedziami oraz protokoły z sesji były 
rozsyłane do radnych drogą elektroniczną.

Radna Irena Caryk – jakie są pozytywne efekty umieszczenia kamery na ul. Radkowskiej?

Radny Piotr Wróbel – Rada przesunęła środki na Górę Wszystkich Świętych czy pojawił się wykonawca i 
dopełni warunki umowy związane z remontami cząstkowymi?

Pan Krzysztof  Budzyna  – Naczelnik Wydz.  Infrastruktury i  Inwestycji  –  zgodnie z umową na remonty 
cząstkowe wykonawca otrzymuje  określony termin,  w przypadku ich niedotrzymania  będą mu naliczane 
odsetki. Jeżeli wykonawca nie wywiąże się z terminu wybierzemy innego wykonawcę.

Radny Arkadiusz Michalski – jakie są kryteria wyboru budynków w których będzie podłączany gaz ziemny 
na ul. Piastów?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – kryterium może być tylko jedno - albo wspólnota 
mieszkaniowa podejmie uchwałę o podłączeniu gazu albo nie. Jeżeli jest to mała wspólnota to jest niezbędna 
zgoda wszystkich współwłaścicieli. Jeżeli jest to duża wspólnota jest to kwestia przegłosowania większości 
ale to też nie jest takie proste, bo trzeba wejść 'fizycznie' do lokalu. Jeżeli właściciel się nie zgadza to sprawa 
się komplikuje, wówczas rozwiązanie następuje przez sąd. Nie jest to takie proste.

Ad.9. Sprawy różne.

Radna Jolanta Kasprzyk – złożyła pisemną rezygnację z członkostwa Komisji Spraw Społecznych. (pismo – 
zał. nr 4 do protokołu)

Radny Bogusław Frącek – dokonał prezentacji związanej z segregacją odpadów, która prowadzona jest na 
terenie miasta a dokładnie składania plastikowych butelek, które spowodują zmniejszenie ilości odpadów 
odbieranych  od  mieszkańców.  Uważa,  że  należy  przeprowadzić  edukację  wśród  mieszkańców  w  tym 
temacie. Prosi Prezesa by zakończyć akcję związaną ze zbiorem nakrętek.

Pan Grzegorz Kuzak – Prezes Noworudzkich Usług Komunalnych Spółka z o.o. - po części zgadza się z 
radnym,  że  część  osób  wypełnia  worek  plastikowymi  butelkami  bez  ich  wcześniejszego  zgniecenia.  Z 
drugiej jednak strony trwa VII edycja konkursu związana z segregacją odpadów, dzieci są już nauczone 
zbierać nakrętki. 

Radny Bogusław Frącek – w szkołach zostały zainstalowane pojemniki na segregację i tam jest możliwość 
nauczania dzieci zbierania całych butelek wraz z nakrętkami, które byłyby odpowiednio złożone.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  proponuje,  by  temat  ten  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji 
Zdrowia i Ekologii.

Radna Regina Wałęsa – prosi o dostarczenie worków do segregacji odpadów do wszystkich szkół. Podziela 
zdanie radnego Frącka że należałoby odstąpić od akcji zbierania nakrętek.

Przewodniczący Rady Miejskiej – ponownie proponuje przeanalizowanie tematu na posiedzeniu Komisji 
Zdrowia i Ekologii. Informuje, że 10 października br. w Miejskim Ośrodku Kultury odbędzie się wystąpienie 
ambasadora Japonii.
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Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XXIII 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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